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ИЗВЈЕШТАЈ 
са 56. годишње конференције Парламентарне скупштине НАТО-а,  

одржане у Варшави, од 12. до 16. новембра 2010. 
 
У раду 56. годишње конференције Парламентарне скупштине НАТО-а, одржане у Варшави од 
12. до 16. новембра 2010. године, учествовали су: Милорад Живковић, предсједавајући 
Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини НАТО-а, и Иво 
Миро Јовић, члан Делегације. 
 
 
12. 11. 2010. године 
 
Одржан је састанак секретара делегација. Састанак је имао сљедећи дневни ред: 
 

1. Упознавање са планом рада 56. годишње конференције; 
2. Информација о резултатима састанка секретара делегација који је одржан у Риги 28. 05. 

2010. године; 
3. Информација о припремљеним  материјалима за потребе одржавања 56. годишње 

конференције; 
4. Информација о распореду рада комитета; 
5. Припрема за одржавање састанака и конференција Парламентарне скупштине НАТО-а у 

2011. години: 
- Прољетно засједање Парламентарне скупштине НАТО-а, Варна, Бугарска, 27 - 30. 

мај 2011. 
- Годишња конференција Парламентарне скупштине НАТО-а, Букурешт, Румунија, 

12 - 16. новембар 2011. године, 
- Састанци у 2011, 2012. и 2013; 

 
        6.  Сарадња делегација и Међународног секретаријата Парламентарне скупштине НАТО-а.  
 
 
У поподневним сатима одржан је и састанак чланова Делегације ПСБиХ на којем су упознати са 
распоредом рада 56. годишње конференције и закључцима са састанка секретара делегација. 
Договорен је начин праћења рада и учешћа у раду комитета. 
Чланови Делегације ПСБиХ у вечерњим сатима су посјетили Амбасаду Босне и Херцеговине у 
Републици Пољској. Амбасадорка Ковиљка Шпирић са сарадницима информисала је чланове 
Делегације о раду Амбасаде, ситуацији у Пољској и билатералним односима између Босне и 
Херцеговине и Пољске.  
 
 
13. 11. 2010. године 
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Програм рада 56. годишње конференције одвијао се према утврђеном  плану. Прије почетка рада 
комитета одржани су састанци политичких групација Конзервативаца и Кршћанских демократа, 
Алијансе либерала и демократа и групације Социјалиста. Током састанака размијењена су 
мишљења о темама предвиђеним за расправу током Годишње конференције. 
 
 
Чланови Делегације ПСБиХ учествовали су на сједницама сљедећих комитета: 
 

- Комитета за економију и безбједност 
- Комитета за цивилну димензију безбједности, 
- Комитета за одбрану и безбједност, 
- Комитета за науку и технологију, 
- Политичког комитета. 

 
Комитет за економију и безбједност 
 
Сједницом је предсједавао Хју Бејли, УК. 
 
Комитет је расправљао о закључцима са прољетне конференције Парламентарне скупштине 
НАТО-а која је одржана у Риги, а који се односе на проблеме економије и безбједности. 
Посебно је вођена расправа о Предлогу резолуције под називом: „Изградња стабилнијих и 
просперитетнијих међународних понуда“  с циљем да се понуде и наруџбе опреме за сектор 
одбране и безбједности укрупњавају и обједине ради јефтинијих набавки и боље 
интероперабилности. 
Франк Боланд, директор за планирање снага у Директорату за политику и планирање, имао је 
излагање о теми: „Набавке за сектор одбране у свјетлу економских криза“. 
Професор економије Лечек Балцерович говорио је о томе како се припремити и избјећи нове 
економске кризе. 
Закључне и сумарне извјештаје о активностима Поткомитета за трансатлантске економске релације 
дао је Џон Севел, УК, а о активностима Поткомитета за сарадњу Исток-Запад дао је Петрас 
Аустревициус из Литваније. 
 
Атила Местерхази, Мађарска, у својству посебног извјестиоца, говорио је о посљедицама 
економске кризе у Централној и Југоисточној Европи. 
  
Комитет за цивилну димензију безбједности 
 
У раду Комитета учествовао је Милорад Живковић. 
Предсједавала је Џо Ен Емерсон, САД. 
 
Комитет је расправљао о Предлогу резолуције „Ситуација у Грузији“. 
Током сједнице Комитета одржане су презентације о темама: 
 

- Политичка ситуација у Авганистану, Акбар Аyази - Радио Слободна Европа 
- Изазови водства у Авганистану, Виталино Канас, Португал - специјални 

извјестилац 
- Од Лисабона до Лисабона, Оквир за сарадњу НАТО-ЕУ. 

 
 
Након одржаних презентација вођена је расправа о изнесеним ставовима извјестилаца и 
презентатора. Изражена је велика забринутост  због стања у Авганистану. Стање се не поправља и 
у бројним сегментима је све горе и ван контроле. Неконтролисани токови новца и дроге су 
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забрињавајући. Стално се расправља о кредибилности Владе Авганистана и јачања моћи талибана. 
Поставља се питање због чега и на који начин талибани постају моћнији у токовима трансфера 
новца у региону.  
 
Када је у питању сарадња НАТО и ЕУ констатовано је да је она неопходна јер се налазимо у 21. 
вијеку. Потребно је развијати унифициране вјештине  за сарадњу. Добри примјери сарадње НАТО-
ЕУ су Босна и Херцеговина и Косово. Потребно је осмишљавати дијалог политичких тијела 
НАТО-а и ЕУ. То недостаје. Констатовано је да ЕУ и НАТО не сарађују најбоље у Авганистану. О 
томе се припрема посебна конференција.  
Након уводних презентација вођена је расправа о специјалном извјештају о стању на западном 
Балкану - “Западни Балкан, 15 година након Дејтона - достигнућа и очекивања“.   
Расправа о овој теми вођена је током Rose Rothe семинара у Скопљу, који је одржан у октобру 2010. 
године. 
У расправи су изражена различита виђења о неким питањима на подручју западног Балкана. 
Посебно о улози међународне заједнице у БиХ и на Косову. Сматра се да нема јединственог става о 
неким питањима и да је то реалност. 
Констатован је напредак у бројним областима. Одговорност за стање на Балкану не смије се 
дијелити. Не смије бити поштеђених и мање одговорних за постојеће проблеме који се у неком 
питањима гомилају дуже вријеме. 
Регионална сарадња је добра и бројни су показатељи који то потврђују. Практично, искључена је 
могућност војног  конфликта због бројних позитивних токова и процеса, што треба уважити, као и 
због озбиљног приступа појединих лидера земаља западног Балкана. 
Предстоји озбиљнији приступ рјешавању проблема мањинских народа. Покушај мајоризације у 
појединим земљама се мора рјешавати далеко транспарентнијим приступом и исказаном вољом 
оних који себе сматрају већином или, како неки лидери воле рећи, „темељним“ народом, што је 
њихова погрешна перцепција. 
Изражена је забринутост за рјешавање проблема војне имовине у Босни и Херцеговини. Очекује се 
од нове владе да ријеши то питање и отвори могућност успјешније сарадње са НАТО-ом. 
Владавина закона је даљи предуслов за рјешавање отворених и бројних проблема на Косову, 
посебно оних који разматрају питање опоравка економије. Очекује се почетак дијалога између 
Београда и Приштине. 
Сарадња НАТО-а и ЕУЛЕКС-а на Косову је добра. Међу грађанима Косова још увијек су 
подијељена мишљења о улози ЕУЛЕКС-а. Наиме, нема довољно информација о појединим 
сегментима мисије.  
Представници Народне скупштине Републике Србије говорили су о напретку који је учињен у 
Србији у посљедњих пет-шест година. Посебно су нагласили значај Декларације о неутралности 
Србије из 2007. године, што поједини аналитичари не разматрају и не сматрају тако озбиљним када 
се разговара о активностима Србије и НАТО-а.  
Истакли су и значај доношења Резолуције о Сребреници у НС Србије, као и токове активности 
према ЕУ који су осмишљени и препознати као успјешни. 
Представници Турске су поново покренули питање имена Македоније и посљедица које због тога 
има Македонија на путу ка НАТО-у. 
 
Милорад Живковић, у расправи о овој теми, осврнуо се на нека актуелна  питања која су у вези са 
ситуацијом у БиХ, а  презентована су у извјештају о стању на западном Балкану. 
 
Комитет за одбрану и безбједност 
 
У раду Комитета учествовао је Иво Миро Јовић.  
Сједницом Комитета предсједавао је Жулио Миранда Каља, предсједавајући, Португал.  
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Комитет је расправљао о Предлогу резолуције “Авганистан - пут кроз транзицију“, извјестиоца 
Свена Миксера. 
 
Презентације Богдана Клиха о теми: „Колективна одбрана, кризни менаџмент и промоција 
међународне стабилности - задаци НАТО-а и Лисабонски самит“, генерала Мјечyшлава Ћјенуха о 
теми: ''Пољско војно ангажовање у НАТО - шири аспекти“ биле су увод у расправу којој су 
посебан печат дали Франк Боланд из Директората НАТО-а и Свен Миксер из Естоније. 
 
Политички комитет 
 
У раду Комитета учествовао је Милорад Живковић. 
Сједницом Комитета предсједавао је Карл А. Ламерс, предсједавајући, СР Њемачка.  
 
На сједници Комитета водила се расправа о Предлогу резолуције: „Значај јачања НАТО 
партнерства“ као и кохезији Алијансе, извјестиоца Рајнела Андрејчука. 
Јацек Најдар говорио је о пољским спољнополитичким и безбједносним приоритетима. 
Анджеј Чептyцки је изнио своје ставове о теми: ''Украјина под предсједавањем Виктора 
Јануковича: ''Унутрашње промјене и спољне посљедице''. 
О извјештају о активностима држава чланица НАТО-а које су контакт земље у  ПфП земљама, као 
и предсједничким изборима у Бјелорусији коментар су дали Жосе Луис Арнаут из Португала  и 
Дзианис Мелиантсоу - Балкански институт. 
 
 Комитет за науку и технологију 
 
У раду Комитета учествовао је Иво Миро Јовић. 
Сједницом је предсједавао Јан Арилд Елингсен, Норвешка. 
 
На сједници Комитета вођена је расправа о Предлогу резолуције:  „Партнерство са Русијом у 
сектору безбједности и ракетна одбрана“, Дејвид Скот, САД. 
 
Презентован је предлог извјештаја о теми “Недозвољена трговина оружјем и ракетна одбрана и 
како остварити боље партнерство са Русијом“, Дејвид Скот, САД. 
Презентован је и предлог извјештаја о теми: „Одржива енергетска стратегија за Алијансу“, Филип 
Вител, Француска. 
 
Одржане су презентације о темама: „Климатске промјене - посткопенхагенски изазови“, Пјер Клод 
Нолин, Канада, те „Политика и активности НАТО-а у области контроле наоружавања, разоружања 
и недозвољене трговине“, амбасадор Јацек Бyлица.  
 
 
14. 11. 2010. године 
 
Чланови Делегације ПСБиХ учествовали су на сједницама сљедећих комитета: 
 

- Комитета за цивилну димензију безбједности 
- Комитета за одбрану и безбједност 
- Комитета за економска и безбједносна питања 
- Политичког комитета 

 
Комитет за цивилну димензију безбједности  
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У раду Комитета учествовао је Милорад Живковић. 
Сједницом Комитета предсједавала је Џо Ен Емерсон, САД. 
 
Током заједничког рада комитета одржане су презентације о темама: 
 

- „Да ли је непоуздана безбједност одговор за стање у Сомалији?“, Еј Хогендурн, 
Најроби 

- „Безбједност на мору: улога и координација НАТО и ЕУ“, Лорд Џоплинг, УК.       
 
Вођена је расправа о излагањима са бројним питањима о ефикасности снага НАТО-а у борби 
против пирата. Иако су остварени значајни резултати и видљиви помаци у стратегији борбе против 
пирата, поставља се питање о неким пропустима о којима се писало и расправљало у јавности 
посљедњих седмица.  
Потребна је већа сарадња ЕУ и НАТО и веће укључивање Кине, Индије и Русије у борбу против 
пирата. Поставља се питање како опстају пирати јер и даље представљају опасност за пловила 
земаља НАТО-а и ЕУ.  Позвана су и званична тијела УН-а да активније учествују у активностима и 
акцијама борбе против пирата.   
 
 
Представници Грузије изразили су захвалност за интерес НАТО-а да помогне Грузији. 
Констатовали су напредак у бројним сегментима, али и позвали НАТО и ЕУ да учествују у 
процесима опоравка Грузије. Изразили су забринутост ситуацијом у Абхазији и присуством 
војника Руске Федерације у том дијелу јер сматрају да се морају повући и укључити у процесе који 
допринесе опоравку економије. 
 
Представници Парламентарне скупштине НАТО-а презентовали су своје мишљење о стању у 
Грузији након двије радне посјете тој земљи. Снажно су подржали Резолуцију о Грузији и позвали 
државе чланице ЕУ и НАТО да помогну Грузији. Оцијенили су да је Резолуција потпуно 
избалансирана и логична након свега што се десило у протеклим годинама. 
Представници Руске Федерације изразили су своју забринутост и неслагање са Предлогом 
резолуције о Грузији. 
  
Расправом, усвајањем  амандмана и подржавањем Предлога резолуције „Ситуација у Грузији“ и 
Новог концепта у развоју НАТО-а, извјестилаца Лорда Џоплина и Уле Шмит, завршен је други дан 
рада Комитета. 
 
Комитет за одбрану и безбједност 
 
Уводно излагање имао је Жулио Миранда Каља, Португал. 
 
У раду Комитета учествовао је Иво Миро Јовић. 
 
Расправљано је извјештају Поткомитета о теми: „Нестратешко оружје САД –а у Европи - темељна 
расправа НАТО-а“, извјестилаца Рејмонда Кнопса из Холандије и Симона Лун из ДЦАФ-а. 
Излагање о ситуцији на крајњем сјеверу планете имао је Ранхејдејр Е. Арнадотир, Исланд, који је 
питао да ли НАТО има било какву улогу у том дијелу свијета? 
 
Током сесије о  амандманима на Резолуцију: „Авганистан - пут кроз транзицију“ предсједавао је 
Свен Миксер из Естоније.    
 
 
Политички комитет 
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У раду Комитета учествовао је Милорад Живковић.  
Сједницом Комитета предсједавао је Карл А. Ламерс, предсједавајући, СР Њемачка.  
 
Током рада Комитета одржана је презентације о теми: 
                          -    Безбједност у Голфском заливу и Арабијском полуострву: планови НАТО-а. 
 
Мајк Рос се у излагању посебно осврнуо на стање у наведеном региону те изнио своје мишљење о 
могућим пропустима НАТО-а.  
 
Вођена је расправа о Предлогу резолуције под називом: „Значај јачања НАТО партнерства“,  
изборима унутар Комитета и поткомитета и активностима у 2011. години. 
 
 
15. 11. 2010. године 
 
 
Одржан је састанак Сталног комитета на којем је сумирана расправа о предлогу резолуција и 
декларација конференције. 
 
         
16.11. 2010. године 
 
Одржана је пленарна сједница Парламентарне скупштине НАТО-а. 
 
Чланови Делегације ПСБиХ у Парламентарној скупштини НАТО-а, Милорад Живковић и Иво 
Миро Јовић, присуствовали су пленарној сједници. 
 
Током пленарног засједања излагање су имали: 
 

- Џон Танер, предсједавајући Парламентарне скупштине НАТО-а, 
- Андерс Фог Расмусен, генерални секретар НАТО-а и предсједавајући 

Сјеверноатлантског вијећа, обратио се учесницима 56. конференције линком, 
- Грегор Штетина, предсједник Парламента Републике Пољске 
- Доналд Туск, премијер Републике Пољске 
- Амб. Јанез Ленарчич, директор ОЕБС-овог Института за људска права и 

демократизацију институција, 
- Амбасадор Марси Рајс, замјеник помоћника државног секретара САД-а за 

мултилатералне односе, 
- Генерал Станислав Козиј, шеф Бироа за националну безбједност Републике 

Пољске. 
 
Након ових излагања изабран је нови предсједавајући Парламентарне скупштине НАТО-а,  
др Карл А. Ламерс, СР Њемачка, који се након избора обратио учесницима 56. конференције. 
 
Предсједавајући Парламентарне скупштине НАТО-а презентовао је предлог активности 
Парламентарне скупштине НАТО-а у 2011. години. 
Током завршне дебате обављено је гласање о предлогу резолуција о стању у Авганистану, стању у 
Грузији, потреби јачања партнерства унутар Алијансе и Алијансе са Русијом. 
Усвојен је буџет Парламентарне скупштине НАТО-а за 2011. годину. 
Предлози резолуција усвојени су и тиме је закључен рад 56. годишње конференције 
Парламентарне скупштине НАТО-а. 
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Извјештај сачинио 
Жељко Грубешић 
 
 
 
      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ ДЕЛЕГАЦИЈЕ 
       др Милорад Живковић 
 
 
 
 
 
Доставити: 

- Колегијуму Дома народа 
- Колегијуму Представничког дома 
- Комисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома 

народа 
- Комисији за спољне послове Представничког дома 
- Колегијуму Секретаријата 
- Копија: Министарству иностраних послова БиХ 

 


